
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem 
č. 11/2023 ze dne 13.11.2023 

Místo konání :          zasedací místnost obecního úřadu 
Čas zahájení :          17:00 hod      
Čas ukončení :         19:05 hod 
Přítomní členové zastupitelstva obce: Ing. Jiří Horák, František Salavec, MUDr. Ladislava Harrerová, 
Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír Daňo, MUDr. Jindřich Samek, MUDr. Lenka Hošková 
Počet přítomných členů zastupitelstva: 7 
Omluven: 0 
Zasedání usnášeníschopné: ano 
Hosté: dle prezenční listiny 
Ověřovatelé zápisu:  František Salavec, MUDr. Lenka Hošková 
 
Program jednání :  
1.1    Zahájení, schválení zápisu z minulého zasedání. 
Starosta pozdravil přítomné, konstatoval, že je přítomno 7  členů zastupitelstva, tedy nadpoloviční většina 
a tím je zastupitelstvo usnášeníschopné. Zápis z minulého zasedání byl řádně ověřen a vyvěšen na 
elektronické i fyzické úřední desce.  
Diskuze. 
Usnesení č.1/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje zápis z minulého zasedání č.10/2023 ze dne 9.10.2023 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
1.2. Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu. 
Starosta konstatoval, že program dnešního zasedání byl dle jednacího řádu 7 dní předem zveřejněn na 
elektronické i fyzické úřední desce. Dále navrhl ověřovatele zápisu –  František Salavec, MUDr. Lenka 
Hošková. 
Diskuze. 
Usnesení č. 2/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje program dnešního zasedání  
určuje ověřovatele zápisu -  František Salavec, MUDr. Lenka Hošková 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
2. Vyhodnocení výběrového řízení na nájem (pacht) občerstvení u rozhledny Milíř 
Starosta uvedl, že v termínu byla doručena 1 nabídka, a to od provozovatele občerstvení u fotbalového 
hřiště. 
Dískuze 
Usnesení č. 3/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje výsledky výběrového řízení nájem (pacht) občerstvení u rozhledny Milíř. Pověřuje 
starostu podpisem Pachtovní smlouvy s vítězným uchazečem, kterým je paní Jana Novotná, 
Komenského 487, Opatovice nad Labem, IČ: 05862540, ve znění dle přílohy tohoto zápisu. 
 
 
 



Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
3. Možnost zřízení dětské skupiny pro děti předškolního věku  
Starosta uvedl, že dětská skupina je alternativou k mateřské škole. Její vznik je v současné době 
podporován až stoprocentní dotací.  
Pak starosta předal slovo hostům, paní Špindlerové a Sívkové, které představily svou vizi vzniku dětské 
skupiny ve Vysoké nad Labem a odpovídaly na otázky zastupitelů. 
Diskuze o možnostech. 
Zastupitelé se shodli, že obec podpoří vznik dětské skupiny. Obec může být žadatelem o dotaci, za 
předpokladu splnění všech podmínek pro přidělení dotace. 
Diskuze, bez usnesení. 
 
 
4. Pravidla pro poskytování dotací z rozpočtu obce pro rok 2024 
Starosta předložil a okomentoval. Tato Pravidla víceméně beze změn platí už více let. V rozpočtu je 
alokováno celkem 600 tisíc korun na dotace v roce 2024. Požádat o dotaci může fyzická i právnická osoba, 
na předepsaném formuláři.  Hlavním kritériem je přínos pro obec a práce s dětmi. 
Diskuze. 
Usnesení č.4/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje Pravidla pro poskytování dotací pro rok 2024, dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  7    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
5. Návrh rozpočtu na rok 2024, rozpočtový výhled na další období 
Starosta předložil a podrobně okomentoval. Seznámil zastupitele se strukturou rozpočtu, odpovídal na 
dotazy.  
Největší investicí v roce 2024 bude intenzifikace obecní ČOV (cca 15,5 milionu korun), která proběhne 
v první polovině roku 2024. Na akci je podána žádost o dotaci, ale v rozpočtu s dotací počítat nelze, 
protože na ni není právní nárok. Na kořenovou ČOV na Podlesí nemáme zatím stavební povolení, 
předpokládaná cena bude kolem 5 milionů korun, část by měla také pokrýt dotace, 
Proto starosta navrhl schodkový rozpočet, kdy schodek bude krytý přebytkem hospodaření z minulých let 
ve výši 23 milionů korun. 
Diskuze. 
Usnesení č. 5/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje předložený návrh rozpočtu obce Vysoká nad Labem pro rok 2024 a rozpočtový výhled na roky 
2024 a 2025 dle přílohy tohoto zápisu. Rozpočet pro rok 2024 bude schodkový, s příjmy ve výši 27 244 tisíc 
korun a výdaji ve výši 50 244 tisíc korun. Schodek ve výši 23 milionů korun bude kryt přebytky hospodaření 
z minulých let.  
Pověřuje starostu zveřejněním dle zákona tak, aby finální rozpočet a rozpočtový výhled mohl být schválen 
na příštím zasedání. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 



Starosta dále předložil žádost ředitelky mateřské školy o navýšení příspěvku zřizovatele a návrh 
rozpočtu pro příspěvkovou organizaci - Mateřskou školu Vysoká nad Labem. 
Diskuze. 
Usnesení č. 6/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje předložený návrh rozpočtu Mateřské školy Vysoká nad Labem pro rok 2023 a rozpočtový 
výhled na roky 2024 a 2025 dle přílohy tohoto zápisu.  
Pověřuje starostu zveřejněním dle zákona tak, aby finální rozpočet a rozpočtový výhled mohl být 
schválen na příštím zasedání. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Smlouva o zajištění přepravy MHD pro rok 2024  
Starosta předložil a okomentoval. Tato smlouva byla projednávána již na minulém zasedání, byla však 
stažena z programu. Důvodem bylo to, že podle dohod v minulosti mělo být zrušeno II. tarifní pásmo.  
Starosta uvedl, že oslovil vedení města Hradce Králové s příslušným dotazem, písemnou odpověď zatím 
nedostal. Dle ústních informací se o zrušení II. tarifního pásma jedná.  
Diskuze. Bod byl stažen z programu. 
Zastupitelé se shodli, že podpis Smlouvy o zajištění přepravy MHD bude přesunut na příští zasedání, 
kdy už bude oficiálně znám postoj města Hradce Králové ke zrušení II. tarifního pásma. 
 
 
7. Smlouva o právu provést stavbu „VD Opatovice, oprava vorové propusti“ 
Starosta předložil a okomentoval.  Obec vlastní přístupovou cestu od mostu k jezu. Společnost Povodí 
Labe žádá povolit přístup po této cestě k jezu.  
Diskuze. 
Usnesení č. 7/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Souhlasí s uzavřením Smlouvy o právu provést stavbu „VD Opatovice, oprava vorové propusti“, 
se společností Povodí Labe, státní podnik ve znění dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
8. Smlouva o spolupráci mezi Královéhradeckým krajem a obcí Vysoká nad Labem při 
zadávání veřejné zakázky na stavební práce „III/29810 Vysoká nad Labem – Hradec Králové 
(Třebeš), I. etapa“ 
Starosta předložil a okomentoval. Uzavření této smlouvy zjednoduší administraci stavby - rozšíření 
silnice od mostu k truhlárně, kde bude kruhový objezd. 
Diskuze. 
Usnesení č. 8/11/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Souhlasí s uzavřením Smlouvy o spolupráci mezi Královéhradeckým krajem a obcí Vysoká nad Labem 
při zadávání veřejné zakázky na stavební práce „III/29810 Vysoká nad Labem – Hradec Králové 
(Třebeš), I. etapa“, ve znění dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 



9. Rozpočtové opatření č.8/2023 
Starosta předložil a okomentoval. Jedná se o účetní přesuny. Největší položkou je přesun 200 tisíc korun 
na nárůst nákladů na svoz komunálního odpadu a zejména bioodpadu.  
Diskuze. 
Usnesení č. 9/11/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje rozpočtové opatření č. 8/2023 ve znění dle přílohy tohoto zápisu 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
10. Informace starosty, různé 
10.1.  Stanovení úplaty za předškolní vzdělávání.  
Starosta uvedl, že díky legislativním změnám je stanovení úplaty za předškolní vzdělávání v kompetenci 
zřizovatele. Navrhl ponechat příspěvek 400 korun měsíčně ve stejné výši, jako tomu bylo dosud. 
Diskuze.  
Usnesení č. 10/11/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
bere na vědomí žádost příspěvkové organizace - MŠ Vysoká nad Labem, o stanovení výše úplaty za 
předškolní vzdělávání 
pověřuje starostu jako zástupce zřizovatele stanovit výši úplaty, po dohodě s vedením MŠ Vysoká nad 
Labem, ve výši 400,- Kč měsíčně. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
10.2. Prodej části pozemku 1326/25 v k.ú Vysoká nad Labem,  o výměře 2 m2. 
Starosta předložil a okomentoval.  Jedná se zarovnání nájezdu v blízkosti kruhového objezdu, souvisí 
to s prodejem části pozemku 288/18, na kterém jsou umístěny obecní kontejnery. O tomto prodeji jedná 
obec s vlastníkem již delší dobu, ale věc komplikovala stavba rodinného domu na vedlejším pozemku. 
Teprve nyní je hotový finální geometrický plán oddělující pozemek o velikosti 142 m2, který obec koupí 
a mj. na něj umístí kontejnery. Součástí tohoto plánu je i oddělení 2 m2 pro zarovnání nájezdu. 
Diskuze. 
Usnesení č. 11/11/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
souhlasí s prodejem části pozemku 1326/25 v k.ú Vysoká nad Labem,  o výměře 2 m2, dle 
geometrického plánu č. 2281-202/2023, vyhotoveného panem Alešem Turkem, Otakarova 517, Hořice. 
pověřuje starostu vyhlášením záměru. Kupní smlouva bude projednána po splnění předepsané lhůty pro 
zveřejnění. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
10.3. Smlouva o budoucí smlouvě, o zřízení služebnosti inženýrské sítě, souhlas se zřízením 
stavby a souhlas se vstupem na pozemek. 
Starosta předložil a okomentoval.  Tento dokument souvisí s budováním nové oddílné kanalizace, která 
v dolní části povede po okraji soukromých pozemků.  
Diskuze. 



Usnesení č. 12/11/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
souhlasí s uzavřením Smlouvy o budoucí smlouvě, o zřízení služebnosti inženýrské sítě, souhlasu se 
zřízením stavby a souhlasu se vstupem na pozemek, s vlastníky soukromých pozemků, přes které 
povede část plánované oddílné kanalizace. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
10.4. Veřejnoprávní smlouva se Statutárním městem Hradec Králové o kontrole dopravy 
prostřednictvím Městské Policie Hradec Králové 
Starosta předložil a okomentoval. Předmětem smlouvy je to, že hlídka městské policie bude zajíždět do 
Vysoké pravidelně 1x týdně nebo na vyzvání starosty. Hlavní náplní bude kontrola parkování. 
Diskuze. 
Usnesení č. 13/11/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
souhlasí s uzavřením Veřejnoprávní smlouvy se Statutárním městem Hradec Králové, ve znění dle 
přílohy tohoto zápisu. V souladu s ustanovením § 3a odst. 1 zákona č. 553/1991 Sb., o obecní policii, v 
účinném znění, bude Městská policie Hradec Králové vykonávat úkoly na úseku zajišťování místních 
záležitostí veřejného pořádku na území obce Vysoká nad Labem,  
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  1 - Harrerová 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
10.5.  Prodej pozemků st. 249 a st. 250 v k.ú Vysoká nad Labem.  
Starosta předložil a okomentoval. Jedná o dvě montované garáže za bytovkami, které historicky stojí na 
obecním pozemku, každá o výměře 19 m2. Prodej už byl v minulosti odsouhlasen, záměr o prodeji byl 
řádně zveřejněn, je třeba ještě odsouhlasit příslušné smlouvy. 
Diskuze. 
Usnesení č. 14/11/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje uzavření Kupních smluv o převodu vlastnictví k pozemku a Souhlasných prohlášení 
vlastníka stavby a vlastníka pozemku, pro pozemky st. 249 a st. 250 v k.ú Vysoká nad Labem, ve znění 
dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  7   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 

 

Zapsal: ………………………………….  
Věra Pipková 

 


